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VERSLAG    c o n c e p t  
Algemene Leden Vergadering 
Donderdag 9 november 2023, Hessenhal  
 
 
1. Welkom en mededelingen  
De voorzitter opent de vergadering. Er zijn circa 80 inwoners aanwezig.  
Bericht van verhindering is ontvangen van Jenneke Houben, Aldy Ploeger, Bertie Ledeboer & Kees de 
Lind* (53 jaar huwelijksfeest), *later wel aanwezig.  
Van het bestuur is aanwezig: Marius Strijker (voorzitter), Toon Kort (secretaris), Simon Bukman 
(penningmeester), Ronald van Eck, Mirjam van Binsbergen. Verhinderd/afgemeld: Esther de Kruif. 
Als toehoorders aanwezig: Arie Vries en Patricia Zweers (gebiedsambtenaren).  
 
2. Verslag ALV 11 mei 2022 
Het verslag wordt vastgesteld en met wat correcties geplaatst op de website InKeppel.nl. Het verzoek 
wordt gedaan om het concept-verslag voortaan ook te verspreiden via e-mail.  
Naar aanleiding van een vraag over de schoolklok op de Van Panhuysbrink: de reparatie is in handen van 
Johannes Arets en Kasper Snelder. Hopelijk is de klok voor de Kerst weer in orde. 
 

3. Verbouwing Dorpskerk 
Theo Koele vraagt aandacht voor de donatieactie (zie de Nieuwsbrief achterzijde). Hij meldt dat de 
financiering zo goed als rond is: Provincie Gelderland heeft € 120.000 toegekend, Gelderse Kerken heeft 
€ 70.000 toegezegd en de donatieactie van inwoners heeft tot nu toe € 30.000 opgebracht. Een 
fantastische tussenstand! Nog € 15.000 te gaan. In het voorjaar 2024 start de verbouwing die van de 
dorpskerk een multifunctioneel gebouw gaat maken. Allen hartelijk dank. 
 
4. Aanpassing Statuten 
In vervolg op de bespreking op de ALV van 11 mei 2023 heeft de voorzitter informatie ingewonnen bij 
de notaris. De beoogde wijziging van het artikel over lidmaatschap is toegestaan mits het doel van de 
vereniging dorpsraad alle inwoners ten goede komt. De huidige tekst van artikel 4 lid 2 luidt:  

“Gewone leden kunnen slechts zijn die natuurlijke personen, die ten minste zestien jaar oud zijn en die 
woonachtig zijn in één van de kernen en door het bestuur als zodanig tot de dorpsraad zijn 
toegelaten. Minderjarige natuurlijke personen, mits ten minste zestien jaar oud, kunnen alleen als 
gewoon lid worden toegelaten, indien hun wettelijk vertegenwoordiger (bijvoorbeeld: ouder of 
voogd) ook als gewoon lid van de dorpsraad is toegelaten.” 
 

De voorgestelde nieuwe tekst zou gaan luiden: 
“ Elke natuurlijke persoon van 16 jaar en ouder, geregistreerd woonachtig in Keppel en Eldrik is lid 
van de dorpsraad Keppel en Eldrik tenzij deze schriftelijk bij het bestuur heeft aangegeven geen prijs 
te stellen op het lidmaatschap.”  

In praktische zin betekent deze wijziging: veel minder administratief werk en geen controle meer op 
lidmaatschap + betaling contributie. Iedereen is welkom op de algemene ledenvergadering en alle 
aanwezigen hebben stemrecht. De contributie wordt een vrijwillige jaarlijkse bijdrage met een 
richtbedrag € 5,- per persoon. Het bestuur hoopt dat de inwoners hun waardering voor de 
werkzaamheden van de dorpsraad ook in financiële zin tot uitdrukking brengen.  
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Nieuwe inwoners krijgen bezoek van de werkgroep ‘Nieuwe Inwoners’: ze krijgen een gesprek en een 
tasje met informatie over de dorpsraad en de activiteiten in de dorpen. 
 
Max Noordhoek heeft enkele gedachten: (1) het voorstel lijkt strijdig met het karakter van een 
vereniging. Toelichting Marius: het doel van de vereniging is bepalend: het gaat om de belangen van alle 
inwoners van Keppel en Eldrik; (2) het voorstel zou het misverstand kunnen versterken dat de gemeente 
gevolg moet geven aan een besluit van de inwoners. Antwoord Marius: de dorpsraad zal in elke situatie 
helder maken welke status een besluit heeft; (3) volgens de huidige statuten mag de dorpsraad juridisch 
procederen. 
Marius licht toe dat de oude statuten sowieso afgestoft moeten worden en aangepast aan nieuwe 
wetgeving. Op de volgende ALV wordt de doorlopende tekst van de nieuwe statuten ter goedkeuring 
voorgelegd. De inwoners zullen op de gebruikelijke manier worden geïnformeerd, digitaal (via e-mail en 
website) en via de papieren Nieuwsbrief huis-aan-huis.  
De aanwezigen gaan akkoord met de aanpassing en wachten de doorlopende tekst van de statuten af.  
 
5. Dorpsontwikkelplan 
De werkgroep Dorpsontwikkelplan heeft vijf thema’s voorbereid. Het gaat vooralsnog om: Verkeer, 
Gezondheid en Welzijn, Wonen, Natuur en Landschap en Landbouw en Buitengebied. De werkgroep 
heeft een bewonersavond georganiseerd op 30 november 2023 in het clubhuis van de Golfclub. Inloop 
19.30 uur, start 20 uur. Het gaat erom met elkaar van gedachten te wisselen over de toekomst van de 
kernen en het buitgebied. Welke ideeën, wensen, oplossingen en gedachten hebben de inwoners. De 
‘opbrengst’ van de bewonersavond wordt verwerkt in het dorpsontwikkelplan. Alle inwoners van Keppel 
en Eldrik zijn welkom. De werkgroep kan versterking gebruiken want de thema’s zijn complex en er is 
veel onderlinge samenhang. In de huidige fase is het thema energie en energietransitie buiten de opzet 
van de bewonersavond gehouden omdat dat thema wordt voorbereid en behandeld door de 
werkgroepen van het Dorpsenergieplan. 
 
Maarten Esser informeert naar de datum van het groot onderhoud aan de Rijksweg. Volgens Marius zou 
dat in 2026 kunnen plaatsvinden, voor het overige volgt de gemeente het ‘piepsysteem’ bij het 
onderhoud van de straten. In het kader van het dorpsontwikkelplan zijn alle suggesties en wensen meer 
dan welkom. 
 
6. Dossier energie en energietransitie 
Het klimaatakkoord betekent voor Bronckhorst, meewerken aan 45% minder CO2-uitstoot in 2030 ten 
opzichte van het niveau van 1990, te bereiken door besparing op energiegebruik, kleinschalige 
duurzame opwek van energie en door afbouw van gebruik van fossiele energiebronnen. De dorpsraad 
wil, met de inwoners van Keppel en Eldrik, dit proces op lokaal niveau faciliteren met informatie en 
onderlinge samenwerking. De vragen zijn: hoe krijgen we onze woningen energieneutraal en van het gas 
af? Hoe kunnen we onze woningen en voorzieningen verduurzamen? 
 
In juli en augustus hebben zich ongeveer 30 inwoners aangemeld voor de werkgroepen energie. Alle 
werkgroepen hebben dezelfde opdracht: Wat is de stand van de techniek? Wat kost het ? Welke 
financiering is mogelijk? En wie doet mee? 
Jos Beumer meldt dat de werkgroepen op 28 augustus een vliegende start hebben gemaakt. Inmiddels 
zijn de volgende vorderingen te melden: 
 

• Werkgroep warmtescan: samenwerking met gemeente en AGEM, oproep aanvragen 
warmtescan in Regiobode/Contact. Zodra de buitentemperatuur laag genoeg is, worden de 
warmtescans uitgevoerd. 

• Werkgroep Informatiemarkt: de markt gaat in april 2024 plaatsvinden in de Hessenhal, het 
thema ‘verduurzaming’ is iets verbreed met communicatie en bewust omgaan met energie. Er 
komt een programma van aanbieders van producten en advies. Daarnaast is er veel informatie 
en zijn er lezingen. De gemeente heeft medewerking toegezegd. 
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• Werkgroep energie opwek en opslag: de werkgroep is bezig de mogelijkheden te inventariseren. 
Dit veld kent veel technische innovaties.  

• Werkgroep ‘laadpalen’ is omgedoopt naar ‘mobiliteit en bereikbaarheid’. Er is veel te winnen 
met bijvoorbeeld deelauto’s. Er zijn contacten gelegd met GOAN Achterhoek en het plan blijkt 
goed haalbaar voor kleinere kernen. Er blijkt subsidie te zijn tot eind 2025. Belangrijk is: wie is 
werkelijk geïnteresseerd in mobiliteit in de vorm van een deelauto. 

• Werkgroep monumentale panden: de gemeente heeft al veel aspecten uitgezocht en een mooie 
folder gemaakt. De werkgroep gaat de informatie van de folder in de praktijk testen. Op            
30 januari 2024 is een bijeenkomst gepland over dit onderwerp. 

• Werkgroep langere termijn: er zijn veel ontwikkelingen op landelijk gebied. Prikkelende 
vraagstukken zijn: hoe lossen we mobiliteit en bereikbaarheid op zonder auto’s? Ontwikkelingen 
rond AI en ChatGPT vergen veel elektriciteit voor de opslag van enorme hoeveelheden data, 
foto’s en video’s. Hoe gaan we daar (collectief en individueel) mee om? 

Alle werkgroepen komen op 22 januari 2024 weer bij elkaar om de vorderingen te bespreken. 
 

Voortgang Gemeentelijk energiebeleid. 

• Mei 2023 presenteerde de gemeente een Nota van Uitgangspunten voor de Herijkte Routekaart 
voor Gemeente Bronckhorst Energieneutraal in 2030. We waren onaangenaam verrast door de 
nota omdat de voorwaarden voor energieopwekking met windturbines werden verruimd. Dat 
stond eerder niet in de huidige routekaart en niet in de Coalitieverklaring van het Gemeente-
bestuur. 

• Voorjaar 2024 zal het gemeentebestuur de Nota Herijking Routekaart in stemming brengen in 
de gemeenteraad. Daarmee wordt het toetsingskader verruimd met windenergie. 

• Op dit moment is er één initiatiefnemer met twee projecten met windturbines: 
o Windpark Doetinchem – gemeente Doetinchem. Status: reeds in voorbereiding, 

concreet project van firma Green Trust.  Onderhandelingen met Landgoed Keppel.  
o Windpark Eldrik – status: nog niet officieel als initiatief aangemerkt. Er is geen concreet 

verzoek ter beoordeling voorgelegd. De gemeente Bronckhorst zal eerst het 
gemeentelijk toetsingskader willen vaststellen, pas daarna zal waarschijnlijk een 
initiatief volgen. Als gemeentelijk beleid nog niet is vastgesteld, kan de gemeente ook 
niet aan de slag met een initiatief. 

 
Klaas Govers meldt dat de besprekingen over windpark Doetinchem moeilijk en stroef verlopen. 
Tony Ossendorp meldt dat per 1 januari 2024 de Omgevingswet in werking treedt. Dat zal grote 
veranderingen geven, zoals: de nieuwe eis van 50% lokale participatie. De vraag is dan: wanneer is iets 
participatie? 
Eric Assink vindt het moeilijk om grip te krijgen: het gaat om 6 windturbines in Doetinchem en 6 
windturbines in Bronckhorst-Eldrik. Er gebeurt op allerlei tafels veel aan voorbereiding.  
Nico van Binsbergen brengt naar voren dat er overal veel wordt gesproken maar niet met de particuliere 
grondeigenaren in het ‘zoekgebied’ Eldrik (Westelijk van de IJsselweg). 
 
Marius vervolgt: er is ook een Regionale Energie Strategie RES 2.0 aangekondigd voor het 3e kwartaal 
van 2024. De ‘Gebied-MER’ is een provinciaal instrument om verschillende zoekgebieden ten opzichte 
van elkaar af te wegen. Het is waarschijnlijk dat de MER-toetsing zal aantonen dat zoekgebied Eldrik de 
beste plek is voor opwekking van windenergie. Overigens is deze toetsing onafhankelijk van het 
eigendom van grond.   
Op dit moment is er nog een provinciaal toetsingskader van kracht: de Provinciale Omgevings-
verordening. Die stelt: RES 1.0 is leidend en daarmee dus ook het zoekgebied Eldrik, mits dit past binnen 
de landelijke normen voor afstand en geluid. Die normen zijn op dit moment in onderzoek 
(=consultatie). Op landelijk, provinciaal en gemeentelijk niveau is de lijn: geen zonneparken op agrarisch 
gebied en natuur. Eerst op dak. 
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Marius rond het onderwerp af: in het voorjaar 2024 gaat inderdaad veel gebeuren. De initiatiefnemers 
zijn ondertussen van alles aan het voorbereiden. We moeten goed nadenken wat we gaan doen. De 
dorpsraad denkt aan een thema-avond in april 2024. 
 
7. Woningbouwplannen 
Voor De Bongerd heeft de gemeente op 12 oktober de wijziging van het bestemmingsplan (’wonen’) 
vastgesteld (officieel aangeduid als Veegplan 2023-3 Stedelijke gebied). Het besluit ligt vanaf                    
9 november zes weken ter inzage voor het instellen van beroep bij de Raad van State. Daarna volgt de 
aanvraagprocedure voor een omgevingsvergunning (voorheen ‘bouwvergunning’) in voorjaar 2024. 
 
Marius licht toe dat de dorpsraad eerder bezwaar had gemaakt tegen de gang van zaken. De gemeente 
heeft tijdens het selectieproces van de initiatiefnemer/aannemer het toetsingskader onjuist toegepast 
en ook lopende het proces de spelregels gewijzigd. De uitkomst is een appartementencomplex, in plaats 
van grondgebonden woningen met een maximale prijs (conform de Woonvisie van de gemeente).  
Max Noordhoek geeft ter overdenking aan dat sinds de jaren 90 de woningbouw is geprivatiseerd. 
Projectontwikkelaars hebben te maken met hoge grondprijzen en kunnen geen goedkope woningbouw 
realiseren.  
Voor De Werf heeft de gemeente aan projectontwikkelaar De Bunte ‘principe-medewerking’ verleend. 
De aanvraag wijziging bestemmingsplan is in voorbereiding. 
 
8. Dossier verkeer 
De voorzitter leidt het onderwerp in. Kern van het probleem: het verkeer in de regio maakt gebruik van 
wegen die daarvoor niet bedoeld en geschikt zijn. De verkeersdruk op de Dorpsstraat en 
Hummeloseweg in Laag-Keppel is daardoor onverantwoord hoog. Veilig Verkeer Nederland heeft de 
Dorpsstraat aangemerkt als onveilig. Voor de genoemde straten moet dus een oplossing komen. De 
provincie Gelderland en gemeente Brockhorst zijn de wegbeheerders en zullen dit probleem moeten 
oplossen. Niets doen is geen optie.  
 
Per 20 november 2023 zijn de proef-afsluitingen opgeheven; de landbouwsluis op de rotonde is 
verwijderd. De proeven hebben de gemoederen goed beziggehouden, ook bij buurgemeenten. 
De provincie en gemeente hebben metingen verricht tijdens de proef-afsluiting 2e fase (20 oktober tot 
21 november 2023) en gaan vervolgens de resultaten en de enquête onder de regio bewoners 
bespreken. Naar verwachting wordt in januari/maart 2024 gewerkt aan een evaluatierapport en een 
adviesvoorstel, dat in april 2024 aan de bestuurders van provincie en gemeenten zal worden 
aangeboden. 
 
Paul van Campen vraagt toestemming om een statement voor te lezen. Een samenvatting van zijn tekst 
is opgenomen als bijlage bij dit verslag. De bewoners van de Dorpsstraat hebben een brief in 
voorbereiding naar de provincie Gelderland en de gemeenten Bronckhorst, Doetinchem en Zevenaar. 
 
Marius rondt het agendapunt af met de toezegging dat het onderwerp alle aandacht krijgt en verder 
besproken wordt zodra er meer informatie bekend is over de stappen die de provincie en de gemeente 
gaan nemen. De dorpsraad kijkt of de belangen goed worden afgewogen. We merken dat een bepaalde 
groep mensen moeite heeft met de ingrepen en daarom de inwoners van de Dorpsstraat vervelend 
bejegent. Dat kan echt niet. We zoeken allemaal naar de beste oplossing.  
 
9. Rondvraag 
Roel Janssen vraagt aandacht voor het pad op de hoek Burg Vrijlandweg en Monumentenweg. Is het een 
voetpad of een fietspad? Hij heeft de gemeente om duidelijkheid gevraagd. Gebiedsambtenaar Arie 
Vries neemt dit punt op. 
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10. Afsluiting  
Bertie Ledeboer geeft een compliment aan de dorpsraad voor de behandeling van vele moeilijke 
onderwerpen. Applaus aanwezigen. 
 
Marius roept op om je e-mailadres op te geven zodat de dorpsraad snel, efficiënt en effectief kan 
communiceren.  
De volgende ALV vindt in het voorjaar 2024 plaats op een locatie in Eldrik: Siebieverden. 
Dankzij de steun van alle inwoners kan de dorpsraad goed functioneren. We zoeken versterking van de 
werkgroep PR & Communicatie. Vergeet uw financiële bijdrage niet (zie QR-code).  
Hij bedankt alle aanwezigen voor de constructieve bijdragen. 
 
 
        --------------------o----------------------
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Bijlage 
 
Samenvatting van de tekst van Paul van Campen,  
uitgesproken op ALV Dorpsraad Keppel en Eldrik, op 9 november 2023.  
 
 
Fijn dat ik als bewonerr van de Dorpsstraat een statement af mag geven. 
 
Morgen komt een brief uit, gericht aan de gemeenten Bronckhorst, Doetinchem, Zevenaar en de 
provincie Gelderland. 
 
Eerst het proces. Het convenant voor de proeven met de landbouwsluizen is namens ons (de inwoners 
van de Dorpsstraat) door Edward Goosens ondertekend, en door de vertegenwoordiger van de 
Dorpsraad Hummelo. Daarbij wil ik aantekenen dat de tweede proef (waar de sluis nu ligt) op verzoek 
van Eldrik is uitgevoerd. Van ons hoefde dat niet. Het uitgangspunt voor de klankbordgroep is steeds 
veiligheid geweest, gebaseerd op een onafhankelijk onderzoek van Veilig Verkeer Nederland waarin de 
onhoudbaarheid van de situatie duidelijk werd aangetoond. Bestuurlijk handelen was nodig.  
Het gaat dus niet over ons, over de overlast die wij ervaren, maar vooral over de veiligheid van de 
duizenden mensen die onze straat dagelijks gebruiken. Daar hebben wij een verantwoordelijkheid voor. 
 
Dan wat persoonlijke notities.  
Er is geen sprake van olie op het vuur gooien: we hebben al een uitslaande brand! Iedere dag 
bedreigingen, iedere week doodsbedreigingen. U mag ze inzien bij ons. Ze gaan alle perken te buiten. Er 
zijn natuurlijk altijd gekken. Maar de houding van bestuurders en de media werken dit in de hand. Ze 
schetsen de problematiek steeds in woorden als ‘overlast’ en ‘gestart door klagers’. Dat is pertinent 
onwaar. De bestuurders en de media zijn dus ook verantwoordelijk voor de huidige agressieve stemming. 
Dat moet stoppen. 
 
Er is een moment dat je niet meer een andere kant op kunt kijken en dat je moet zeggen: genoeg is 
genoeg. Persoonlijk kan ik wel omgaan met bedreigingen, maar ik grijp nu in voor het zielenheil en de 
veiligheid van onze vrouwen, kinderen en andere bewoners van de straat die bedreigingen minder goed 
aankunnen. Voor mij is wegkijken geen optie meer. Ik hoop dat jullie dat begrijpen. Laten we dus samen 
blijven optrekken. 
 
Moed, mentale weerbaarheid, veerkracht en leiderschap is gevraagd van de politiek, van gemeente tot 
de provincie en van de media en de politie, om weer in harmonie in onze Achterhoek, in Keppel en Eldrik 
en omgeving, fijn te kunnen leven.  
 
Dank U 


